
P r o t o k ó ł NrXI/2016

z obrad XI sesji Rady Gminy Leśniowice odbytej w dniu 17 marca 2016 r.
w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Leśniowice

pod przewodnictwem Przewodniczącego Stefana Prokopa

Początek obrad sesji godz. 10 .

Na stan 15 radnych Rady Gminy Leśniowice w sesji uczestniczyło 14 radnych.
Nieobecni podczas obrad byli Radny Paweł Bis i Radny Marek Stańkowski.

Lista obecności radnych stanowi zalc/cznik Nr l do niniejszego protokołu.

Ponadto w sesji uczestniczyli zaproszeni goście i sołtysi.

Lista obecności sołtysów stanowi załącznik Nr 2 do niniejszego protokołu.
Lista zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 3 do niniejszego protokołu.

Adp. 1.

Otwarcie sesji i przyjęcie proponowanego porządku.

Otwarcia sesji dokonał Pan Stefan Prokop Przewodniczący Rady Gminy, który
powitał wszystkich przybyłych na sesję radnych, sołtysów oraz zaproszonych gości.

Na podstawie listy obecności stwierdził Quorum do odbycia sesji i podejmowania
prawomocnych uchwał przez Rade.

Następnie Przewodniczący w imieniu swoim oraz władz gminy złożył wszystkim
sołtysom najserdeczniejsze życzenia z okazji Dnia Sołtysa, który przypadł 11 marca br. oraz
odczytał pismo z życzeniami dla sołtysów przesłane przez Pana Daniela Obajtka Prezesa
Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa.

Przewodniczący Rady poinformował również radnych, że został wyłożony do wglądu
protokół z obrad X sesji Rady Gminy Leśniowice. Poprosił radnych o zapoznanie się
z protokołem, oraz poinformował, że ewentualne uwagi należy zgłaszać podczas realizacji
punktu dotyczącego przyjęcia protokołu z obrad poprzedniej sesji.

Pismo Prezesa ARiMR stanowi załącznik Nr 4 do niniejszego protokołu.

Następnie Przewodniczący odczytał proponowany porządek obrad sesji:
1. Otwarcie sesji i przyjęcie proponowanego porządku.
2. Interpelacje i zapytania radnych.
3. Informacja Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska o stanie środowiska na

obszarze województwa w 2015 r., ze szczególnym uwzględnieniem Gminy
Leśniowice.

4. Przyjęcie sprawozdań za 2015 rok:
a) Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Leśniowicach



- opinia komisji socjalnej;
b) Samorządowego Ośrodka Kultury w Leśniowicach;

- opinia komisji socjalnej;
c) Gminnego Zakładu Komunalnego w Leśniowicach

- opinia komisji rewizyjnej,
- opinia komisji gospodarczej;

d) Gminnej Komisji ds. Rozwiązywania Problemów Alkoholowych;
- opinia komisji socjalnej.

5. Przyjęcie sprawozdania z działalności Rady Gminy Leśniowice za 2015 r.
- opinia komisji rewizyjnej,
- opinia komisji socjalnej,
- opinia komisj i gospodarczej.

6. Przyjęcie sprawozdań za 2015 r.:
- komisji rewizyjnej;
- komisji socjalnej;
- komisji gospodarczej.

7. Przyjęcie Sprawozdania z realizacji uchwały Nr XXX/187/2014 Rady Gminy
Leśniowice w sprawie uchwalenia Rocznego Programu Współpracy Gminy
Leśniowice z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi
w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o
wolontariacie za rok 2015

- opinia komisji socjalnej.
8. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) zmian w uchwale budżetowej na rok 2016;
b) zmian w wieloletniej prognozie finansowej;
c) zwolnienia samorządowego zakładu budżetowego w Leśniowicach

z obowiązku wpłaty nadwyżki środków obrotowych do budżetu Gminy
Leśniowice;

d) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych,
których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Leśniowice, warunków
i zasad korzystania z tych przystanków;

e) zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego za 2015 rok
Samorządowego Ośrodka Kultury w Leśniowicach
- opinia komisji rewizyjnej;

f) uchwalenia gminnego programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Leśniowice na 2016 rok
- opinia komisji gospodarczej;

g) zakazu sprzedaży, podawania i spożywania napojów alkoholowych na terenie
Gminy Leśniowice;

h) Regulaminu korzystania z infrastruktury rekreacyjne - wypoczynkowej przy
zbiorniku wodnym „Maczuły".

9. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie
między sesjami.

10. Informacja Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych podczas obrad X sesji Rady
Gminy oraz działaniach między sesjami.

11. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji.



12. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Leśniowice z realizacji interpelacji
z poprzedniej sesji.

13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.
14. Wolne wnioski - informacje.
15. Zakończenie obrad.

Po odczytaniu porządku Przewodniczący zapytał czy są jakieś uwagi lub propozycje
do tak przedłożonego porządku.

Głos zabrał Wójt, który poprosił o wprowadzenie pod obrady sesji projektu uchwały
w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie
i Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie dla Gminy Leśniowice na lata 2016 - 2025 wraz
z opinią komisji socjalnej.

Ponieważ radni nie zgłosili uwag do zgłoszonych zmian Przewodniczący odczytał
porządek punktu 8 po zmianach, który przedstawia się następująco:

Podjęcie uchwał w sprawie:
a) zmian w uchwale budżetowej na rok 2016;
b) zmian w wieloletniej prognozie finansowej;
c) zwolnienia samorządowego zakładu budżetowego w Leśniowicach

z obowiązku wpłaty nadwyżki środków obrotowych do budżetu Gminy
Leśniowice;

d) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których
właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Leśniowice, warunków i zasad
korzystania z tych przystanków;

e) zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego za 2015 rok Samorządowego
Ośrodka Kultury w Leśniowicach

- opinia komisji rewizyjnej;
f) uchwalenia gminnego programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Leśniowice na 2016 rok
- opinia komisji gospodarczej;

g) zakazu sprzedaży, podawania i spożywania napojów alkoholowych na terenie
Gminy Leśniowice;

h) Regulaminu korzystania z infrastruktury rekreacyjne - wypoczynkowej przy
zbiorniku wodnym „Maczuły";

i) uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie i Ochrony
Ofiar Przemocy w Rodzinie dla Gminy Leśniowice na lata 2016 - 2025

- opinia komisji socjalnej.

Następnie przystąpiono do realizacji porządku obrad.

Adp. 2.

Interpelacje i zapytania radnych.

W punkcie tym jako pierwsza, głos zabrała Radna Barbara Dziedzic, która zgłosiła, że
w miejscowości Leśniowice na wysokości Państwa Borsuków uległ zniszczeniu chodnik oraz,



że obok Pani Zawiślak zgięła się podpora pod gniazdo bocianie i ono spadło, dodała, że
należało by to naprawić, żeby te bociany miały możliwość wrócić. Zapytała również czy jest
nadzieja na wymianę okien w remizie w Leśniowicach.

Następnie Radna Monika Mazur zapytała komu podlega Biblioteka Środowiskowa
w Sielcu oraz jak będzie wyglądała sytuacja z 5-cio latkami gdy wejdzie reforma. Zapytała
ponadto na jakim etapie są przygotowania do projektu 500+ w gminie. Kto będzie zajmował
się obsługą programu i czy te osoby skorzystały ze szkoleń, które się odbywały. Radna
zapytała także na jakim etapie są wnioski składane do PROW, chodzi o drogi i solary.
Zgłosiła także, że ubytek na krzyżówkach, który został kilka razy zgłaszany, dalej nie został
naprawiony.
Radna Poźniak dodała, że ubytek nie został naprawiony, mimo, że Starostwo Powiatowe
odpowiedziało, że się tym zaj mię, także należało by j eszcze im przypomnieć
0 tym.

Radna Mazur zgłosiła również, że są dziury w drodze w miejscowości Sielec na
zakręcie obok Pani Oszust. Ponadto zapytała czy to prawda, że w tym roku zmniejszono
subwencję na oświatę. Zapytała również czy jest możliwość utwardzenia gminnej drogi od
Pana Drogomireckiego do Pani Kowalskiej, chociaż płytami, mieszkańcy liczyli koszt
1 wyniósłby on około 200 tyś. zł. Dodała, że wzdłuż tej drogi mieszka dużo ludzi. Ponadto
zgłosiła prośbę od rolników, żeby utwardzić skrzyżowanie na drodze polnej za Panem
Tukiendorfem, ponieważ te drogi rozjeżdżają się. Dodała, że rozumie, że gmina nie chce
utwardzać całej drogi, więc chociaż, żeby to skrzyżowanie utwardzić.
Na zakończenie swoich interpelacji Radna zgłosiła, że przy drodze powiatowej
w miejscowości Sielec obok Pana Suszka jest zastoisko wodne i przez to droga osiada.
Dodała, że wcześniej przed remontem drogi był przepust na drugą stronę, uważa, że niedługo
ta droga zacznie się łamać i rozchodzić, więc chodzi o to, żeby to jakoś udrożnić.

Jako następny głos zabrał Radny Ks. Sołtys zgłaszając że otrzymał odpowiedź na
wniosek dotyczący naprawy mostu w Rakołupach. Napisane było, że zostanie on naprawiony,
a dalej nic z tym nie jest zrobione, ponieważ jak ktoś nie zna terenu to może uszkodzić sobie
samochód. Radny Ks. Sołtys zapytał także czy przez Majdan Leśniowski będzie robiona
droga, ponieważ ona jest w coraz gorszym stanie.

Następnie Radna Bożena Poźniak zapytała czy będzie w tym roku rozpoczęta budowa
drogi w Kumowie Plebańskim, ponieważ mieszkańcy o to pytają. Ponadto zapytała czy ktoś
z ochrony środowiska będzie na dzisiejszej sesji, bo ma kilka pytań. Zapytała także czy jest
szansa dofinansowania ze środków zewnętrznych remontu remizy w Kumowie Plebańskim.
W tej chwili remiza podlega pod straż, więc pyta czy można liczyć na pomoc ze strony
gminy, ponieważ to wszystko niszczeje. Zapytała również czy jest możliwość zabezpieczenia
kasztanowców przed atakiem owadów w Alei Kasztanowej. Stwierdziła, że tam gdzie pracuje,
swojego czasu na kasztanowce zakładano pasy, które chroniły, a Aleja jest naszą wizytówką
i szkoda jej zmarnować, więc warto by było zadbać o nią.
Radny Ks. Sołtys dodał, że Aleja jest w atlasach Polski.

Głos zabrał także Radny Mirosław Jaworski który zgłosił, że w miejscowości Plisków
na wysokości posesji sołtysa jedna połowa jezdni tj. prawy pas rozchodzi się i przemieszcza



w stronę rowu. Dodał, że zgłasza to dopóki jest jeszcze szansa to naprawić, bo później będzie
to duży koszt. Jest to na całym odcinku jadąc od Rakołup przed mostem zawsze są problemy,
a w tej chwili te wyboje i ubytki są dość znaczne.

Następnie Radna Barbara Marzec zapytała czemu ma służyć wpłata 200 zł przy
projektach dotyczących fotowoltaiki i solarów. Przy poprzednim projekcie fotowoltaicznym
było jasno powiedziane, że pieniądze przeznaczone są na dokumentację projektową.
Natomiast teraz nie zostało jasno powiedziane na co zostaną przeznaczone pieniądze.
Zapytała ponadto na jakim etapie są te projekty.

W związku z tym, że podczas obrad obecny był Radca Prawny Pan Piotr Mroczkowski
Przewodniczący poinformował że można podczas tego punktu zadawać jemu pytania,
ponieważ z powodów służbowych po tym punkcie opuści obrady sesji.

Zatem Radny Ks. Sołtys zapytał jak wygląda sytuacja ze sprzedażą ziemi, ponieważ
w ostatnim czasie jest to dość głośny temat oraz czy ten zakaz będzie obowiązywał
wszystkich.
Mecenas Mroczkowski poinformował, że ma niekorzystne wiadomości, ponieważ notariat
robi już szkolenia pod kątem obowiązywania nowej ustawy. Dość szczegółowe są te
rozstrzygnięcia ustawy, które znacznie ograniczają obrót ziemią, ale nie zakazują go. Niestety
wszystko wskazuje na to, że ta ustawa wejdzie w życie.

Radna Dziedzic zapytała czy przy dziedziczeniu ziemi też będą problemy.
Mecenas Mroczkowski poinformował, że przy dziedziczeniu nie, ale przy sprzedaży lub
darowiźnie tak. Następnie zaproponował że jeśli ktoś chciałby poznać więcej szczegółów to
należy zgłosić się do Pani Sekretarz w sprawie umówienia spotkania z nim na konkretny
termin, ponieważ musi dokładnie zapoznać się z ustawą, żeby móc odpowiedzieć na
wszystkie pytania.

Następnie Radny Jaworski zapytał co to znaczy, że Agencja Restrukturyzacji
i Modernizacji Rolnictwa będzie dochodzić tych, którzy „udają" rolników, ponieważ na
ostatnim spotkaniu z przedstawicielami tej instytucji tak powiedziano, ale dokładniej nie
wytłumaczono o co chodzi.
Mecenas poinformował, że nie ma pojęcia co ta osoba miała na myśli mówiąc takie słowa.
Rozwiązań ustawowych w tej kwestii nie ma, ale domniema, że może chodziło o bardziej
drastyczne egzekwowanie istniejących przepisów.
Radny Jaworski na koniec dodał, że z każdy rokiem rolnicy odczuwają, że te przepisy
wchodzą w życie dość drastycznie i jest coraz więcej wymogów.

Następnie Radna Mazur zapylała o zasady działania komisji rewizyjnej. Według
statutu podstawą działalności komisji są kontrole. Natomiast komisja rewizyjna działająca
przy Radzie Gminy Leśniowice nie prowadzi działalności kontrolnej, mimo to są
podejmowane uchwały, opinie są pozytywne, choć nie ma podstaw do tego. Następną sprawą
jest to, że na BIP-ie gminy nie ma protokołów kontroli, a już wiele razy zgłaszała ich brak, ale
niestety dostała odpowiedź, że może przyjść do Urzędu i poprosić o wgląd do tych



protokołów. Dodała, że to nie chodzi o to, żeby przychodzić i prosić, tylko, żeby było tak jak
ustawa nakazuje, czyli żeby każdy miał do tego wgląd.
Mecenas Mroczkowski poinformował, że status komisji rewizyjnej ma swoje źródło
w ustawie o samorządzie gminnym, a doprecyzowanie jest w statucie gminy. Przekonany jest,
że w statucie jest opisana cała procedura podejmowania czynności kontrolnych przez komisje
rewizyjną. Co do zasady komisja działa w oparciu o plan pracy, który Radni zatwierdzają.
W ramach opisanych czynności kontrolnych komisja musi podjąć działania i z pewnością je
podejmuje i sporządza z tego sprawozdania. Bywają kontrole doraźne komisji rewizyjnej
w danym zakresie, który nie jest ujęty w planie pracy, ale żeby taką kontrolę wszcząć członek
komisji musi posiadać upoważnienie od Przewodniczącego Rady Gminy, z kolei kontrolujący
musi mieć upoważnienie imienne do podjęcia kontroli. To jest istotne dlatego, że kontrolujący
niejednokrotnie ma wgląd w dane osobowe, musi być odpowiednio przeszkolony, aby nie
naruszyć ustawy o ochronie danych osobowych. Natomiast jeśli chodzi o BIP, na te chwilę nie
jest w stanie udzielić zobowiązującej odpowiedzi, ale jest przekonany, że ta informacja ma
charakter publiczny. Każdy z mieszkańców ma prawo do zapoznania się z protokołami
kontroli. Nie wie czy są one publikowane na BIP, z pewnością jeśli Radna o nie poprosi to
będzie miała do nich wgląd. Natomiast na tę chwilę nie odpowie na pytanie czy jest
obowiązek oraz termin publikacji protokołów, ale na pewno jest to informacja publiczna.

Radna Mazur przypomniała jeszcze raz, że komisja rewizyjna nie prowadzi kontroli.
Mecenas Mroczkowski oznajmił, że należy wziąć plan pracy i mobilizować członków komisji
do przeprowadzania kontroli. Dodał, że Radna może wnieść wniosek do Przewodniczącego
czy inicjatywę uchwałodawczą w przedmiocie podjęcia kontroli we wskazanym zakresie
działalności gminy. Oczywiście to wymaga podjęcia stosownej uchwały.

Radna Mazur odparła na to, że mobilizowała członków komisji i prosiła władze
gminy, natomiast otrzymała odpowiedź, że wszystko działa doskonale i nie ma potrzeby
kontroli.

Natomiast Wójt zabierając głos poinformował, że wyjaśniane już było, że w myśl
ustawy o samorządzie gminnym głównym zadaniem komisji rewizyjnej jest badanie budżetu
i takie badanie komisja wykonuje za pół roku i za cały rok zatwierdzając sprawozdanie.
Wszyscy członkowie są zawsze za przyjęciem, nawet Radna Mazur. Skoro nikt nie wnosi
uwag, to sprawozdanie uważane jest za przyjęte. Przypomniał, że należy złożyć wniosek
0 przeprowadzenie kontroli i dokładnie w nim określić czego ta kontrola ma dotyczyć. Dodał
także, że może zaprosić także kompetentną osobę, żeby wspomogła Radną w tej kontroli,
ponieważ nikt nie ma niczego do ukrycia. Zawsze kiedy Radna o coś pytała to zawsze
otrzymywała wyczerpuj ące odpowiedzi. Poinformował również, że komisj a składa się
z pięciu członków, więc decydują wszyscy kolegialnie, a nie tylko Radna Mazur. Natomiast
jeśli chodzi o Biuletyn Informacji Publicznej to cały czas Urząd pracuje nad tym, żeby
udoskonalić tę stronę. Ponadto może zapewnić Radną, że BIP gminy Leśniowice, jest jedną
z najlepiej prowadzonych BIP-ów w całym województwie, ponieważ najwięcej informacji
publicznych jest ujawnionych. Dąży do tego, żeby wszystkie informacje z obrad sesji znalazły
się na stronie BIP. Owszem wszystkiego jeszcze nie ma, ponieważ tych materiałów jest
bardzo dużo. Na zakończenie dodał, że nie będzie przekonywał Radnej, ponieważ ona ma
1 tak swoje zdanie, ale przypomina, że Urząd nie ma nic do ukrycia i podda się każdej
kontroli. Radna Mazur musi dokładnie określić czego ta kontrola ma dotyczyć. Dodał, że
Urząd poddawany jest kontrolom np. Regionalnej Izby Obrachunkowej, przy sprawozdaniach
przedkładane są opinie RIO, nie było nigdy sytuacji, żeby jakaś wyższa instytucja coś



zarzuciła, zresztą Radna też do tej pory nie udowodniła, że pieniądze zostały źle
wydatkowane.

Radni również podjęli krótką dyskusje na temat uwag Radnej Mazur.
Radna Mazur poinformowała na koniec, że widziała lepiej działające BIP-y, ponieważ

na należącym do gminy Leśniowice, ostatnie informacje dotyczące kontroli były w 2011 roku,
a od tamtej pory nie ma żadnych protokołów ani zaleceń po kontrolnych. Ponadto dodała, że
bardzo się cieszy, że BIP gminy Leśniowice rozwija się i że można w nim znaleźć protokoły
z obrad sesji.

Następnie podjęto krótką dyskusje na temat tego, jakich dokumentów brakuje na BIP,
albo gdzie można dany dokument znaleźć

Adp. 3.

Informacja Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska o stanie środowiska na
obszarze województwa w 2015 r., ze szczególnym uwzględnieniem Gminy Leśniowice.

W punkcie tym Przewodniczący poinformował Radnych, że w dniu 16 marca br.
wpłynęło pismo z Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska w Lublinie Delegatura
w Chełmie w którym informują, iż w chwili obecnej trwa weryfikacja serii pomiarowych
i wyników badań. Ze względu na ustawowe terminy dokonywania ocen dotyczących stanu
powietrza atmosferycznego i wód powierzchniowych — oceny komponentów środowiska
zostaną wykonane w II półroczu 2016 roku. W związku z powyższym informacja ta zostanie
przedłożona na kolejnych obradach sesji.

Adp. 4.

Przyjęcie sprawozdań za 2015 rok:
a) Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Leśniowicach;

- opinia komisji socjalnej,
b) Samorządowego Ośrodka Kultury w Leśniowicach;

- opinia komisji socjalnej,
c) Gminnego Zakładu Komunalnego w Leśniowicach;

- opinia komisji rewizyjnej,
- opinia komisji gospodarczej,

d) Gminnej Komisji ds. Rozwiązywania Problemów Alkoholowych;
- opinia komisji socjalnej.

a) Gminnego Ośrodka Pomocy Spolecznej w Leśniowicach;
- opinia komisji socjalnej,

W punkcie tym Przewodniczący poinformował, iż radni mieli możliwość zapoznania
się ze sprawozdaniami, ponieważ otrzymali je wraz z materiałami na sesję, a następnie
szczegółowo omawiali je podczas odbytych posiedzeń stałych komisji rady gminy.



W związku z tym zaproponował, aby nie odczytywać ich na forum, tylko zapoznać się
z opiniami poszczególnych komisji i ewentualnie zgłaszać uwagi, co do zawartych w nich
treści.

Radni jednogłośnie przychylili się do propozycji Przewodniczącego. Zatem
Przewodniczący zwrócił się do radnych z pytaniem czy mają jakieś uwagi do Sprawozdania
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Leśniowicach za 2015 r.

Radni nie wnieśli uwag. Następnie Przewodniczący poprosił Radną Barbarę Marzec
Zastępcę Przewodniczącego Komisji Socjalnej o odczytanie opinii.

Radna Marzec odczytała pozytywną opinię w sprawie przyjęcia sprawozdania
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej za 2015 r.

Następnie Radna Mazur zapytała jak zostały rozdysponowane paczki z banku
żywności, ponieważ niektóre rodziny wielodzietne otrzymały kasze, ryż, ale np. cukru czy
mleka już nie.

Pani Pilipczuk poinformowała, że produkty żywnościowe zostały rozdysponowane
zgodnie z wytycznymi banku żywności, to są przepisy, które regulują, kto może otrzymać
taką pomoc i w jakiej ilości. Głównie pomoc otrzymały rodziny wielodzietne. Nie jest tak, że
jedna rodzina nie dostała cukru czy mleka, ponieważ dostały tyle ile potrzebują, a nawet
jeszcze więcej. Produkty te przekazane zostały na 150 rodzin i z tego np. w jednej paczce są
chrupki i soki dla dzieci oraz inne artykuły. Są rodziny, które przychodzą po kilka razy
w ciągu miesiąca po taką paczkę, a są takie, które przychodzą raz na jakiś czas i wtedy te
paczki otrzymują w zależności od tego co akurat jest na stanie. Dodała, że rodziny
wielodzietne to są rodziny, gdzie jest dwoje, troje i więcej dzieci, wszystko jest zależne od
sytuacji. Przy artykułach żywnościowych dochód nie ma znaczenia, nie ma też innych
dysfunkcji typu niepełnosprawność. Nie wiadomo także czy jeszcze takie produkty
żywnościowe GOPS otrzyma do rozdysponowania. Jest okres przekazywania tej żywności od
miesiąca lutego do kwietnia i w tym okresie GOPS je otrzymuje zgodnie z piramidą żywienia.

W związku z tym, że Radni nie wnieśli uwag sprawozdanie zostało przyjęte
jednogłośnie.

Sprawozdanie GOPS sianowi załącznik Nr 5 niniejszego protokołu.
Opinia Komisji Socjalnej stanowi załącznik Nr 6 niniejszego protokołu.

b) Samorządowego Ośrodka Kultury w Leśniowicach;
- opinia komisji socjalnej,

W tej części punktu Przewodniczący zwrócił się do radnych z pytaniem czy mają
jakieś uwagi do Sprawozdania Samorządowego Ośrodka Kultury w Leśniowicach za 2015 r.

W związku z tym, że Radni nie wnieśli uwag Przewodniczący poprosił Radną Barbarę
Marzec Zastępcę Przewodniczącego o odczytanie opinii Komisji Socjalnej.

Radna Marzec odczytała pozytywną opinię w sprawie przyjęcia sprawozdania
Samorządowego Ośrodka Kultury za 2015 r.



Następnie Radny Ks. Sołtys poprosił, żeby zainterweniować w sprawie ustalania
godzin odbywania się zawodów sportowych, szczególnie dla dzieci i młodzieży, ponieważ
zawody zazwyczaj odbywają się w niedziele godzinach przedpołudniowych, wtedy kiedy
dzieci powinny być w kościele. Dodał, że to na pewno nie będzie tylko jego spostrzeżenie, ale
także innych Radnych, którzy są rodzicami oraz Księży z pozostałych parafii. Dzieciaki
bardzo często tłumaczą się tym, że mają autobus wcześniej na mecz. Nie myślą o tym, że
należy spełnić swój obowiązek względem wiary. Skoro gmina wypożycza autobus na takie
wyjazdy, więc na pewno ma wpływ na sposób organizowania tych zawodów.

Radni nie wnieśli więcej uwag ani zastrzeżeń, do przedłożonego sprawozdania
i opinii, więc sprawozdanie zostało przyjęte większością głosów.

Sprawozdanie SOK sianowi załącznik Nr 7 niniejszego protokołu.
Opinia Komisji Socjalnej stanowi załącznik Nr 8 niniejszego protokołu.

c) Gminnego Zakładu Komunalnego w Leśniowicach;
- opinia komisji rewizyjnej,
- opinia komisji gospodarczej,

W dalszej części punktu Przewodniczący zwrócił się do radnych z pytaniem czy mają
jakieś uwagi do Sprawozdania Gminnego Zakładu Komunalnego w Leśniowicach za 2015 r.

W związku z tym, że radni nie wnieśli uwag, Przewodniczący poprosił Radnego
Bogusława Zińczuka Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej o odczytanie opinii.

Radny przedstawił pozytywną opinię do sprawozdania finansowego zakładu za 2015 r.

Następnie Przewodniczący poprosił Radnego Mirosława Jaworskiego
Przewodniczącego Komisji Gospodarczej, aby odczytał opinię w sprawie przyjęcia
sprawozdania Gminnego Zakładu Komunalnego,

Przewodniczący Komisji Gospodarczej odczytał pozytywną opinię do sprawozdania,
do której radni również nie zgłosili uwag.

Radni nie wnieśli uwag ani zastrzeżeń, do przedłożonego sprawozdania i opinii, więc
sprawozdanie zostało przyjęte jednogłośnie.

Sprawozdanie GZK sianowi załącznik Nr 9 niniejszego protokołu.
Opinia Komisji Rewizyjnej stanowi załącznik Nr 10 niniejszego protokołu.
Opinia Komisji Gospodarczej sianowi załącznik Nr 11 niniejszego protokołu.

d) Gminnej Komisji ds. Rozwiązywania Problemów Alkoholowych;
- opinia komisji socjalnej.

Następnie Przewodniczący zwrócił się do radnych z pytaniem czy mają jakieś uwagi
do Sprawozdania Gminnej Komisji ds. Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 2015 r.



W związku z tym, że Radni nie wnieśli uwag Przewodniczący poprosił Radną Barbarę
Marzec Zastępcę Przewodniczącego o odczytanie opinii Komisji Socjalnej.

Radna Marzec odczytała pozytywną opinie w sprawie przyjęcia sprawozdania
Gminnej Komisji ds. Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 2015 r.

Radni nie wnieśli uwag ani zastrzeżeń, do przedłożonego sprawozdania i opinii, więc
sprawozdanie zostało przyjęte jednogłośnie.

Sprawozdanie GKRPA stanowi załącznik Nr 12 niniejszego protokołu.
Opinia Komisji Socjalnej stanowi załącznik Nr 13 niniejszego protokołu.

Adp. 5.

Przyjęcie sprawozdania z pracy Rady Gminy Leśniowice za 2015 r.
- opinia komisji rewizyjnej,
- opinia komisji socjalnej,
- opinia komisji gospodarczej,

W punkcie tym Przewodniczący Rady Gminy, poinformował, iż radni mieli
możliwość zapoznania się ze sprawozdaniem z Pracy Rady Gminy Leśniowice za rok 2015
podczas odbytych stałych komisji rady gminy i otrzymali sprawozdanie wraz z materiałami
na sesję, w związku z tym zaproponował, aby nie czytać na forum sprawozdania, tylko
odczytać opinie stałych komisji i ewentualnie zgłaszać uwagi, co do zawartych w nich treści.

Następnie Przewodniczący poprosił Radnego Bogusława Zińczuka Przewodniczącego
Komisji Rewizyjnej o odczytanie opinii.
Radny odczytał pozytywną opinię w sprawie zatwierdzenia sprawozdania.

Radni nie wnieśli uwag ani zastrzeżeń do przedstawionej opinii.

Opinia komisji rewizyjnej stanowi załącznik Nr 14 niniejszego protokołu.

W dalszej części punktu Przewodniczący Rady poprosił Radną Barbarę Marzec
Zastępcę Przewodniczącego Komisji Socjalnej o odczytanie opinii.
Radny odczytał pozytywną opinię w sprawie przyjęcia sprawozdania z Planu Pracy Rady
gminy Leśniowice za 2015 r.

Radni nie wnieśli uwag ani zastrzeżeń również do tej opinii.

Opinia komisji socjalnej sianowi załącznik Nr 15 niniejszego protokołu.

Następnie Przewodniczący Rady poprosił Radnego Mirosława Jaworskiego
Przewodniczącego Komisji Gospodarczej o odczytanie opinii.
Radny odczytał pozytywną opinię w sprawie przyjęcia sprawozdania.

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionej opinii.



Opinia komisji gospodarczej stanowi załącznik Nr J 6 niniejszego protokołu.

W związku z tym, że radni nie wnieśli uwag do przedłożonych materiałów,
sprawozdanie zostało przyjęte przez aklamację.

Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 17 niniejszego protokolu.

Adp. 6.

Przyjęcie sprawozdań z realizacji planu pracy za 2015 r.,
a) komisji rewizyjnej;
b) komisji socjalnej;
c) komisji gospodarczej.

W punkcie tym, również ze względu na zapoznanie się przez radnych podczas
posiedzeń komisji ze sprawozdaniami za 2015 rok z pracy komisji socjalnej, komisji
gospodarczej oraz komisji rewizyjnej oraz otrzymaniem ich w przedłożonych materiałach,
Przewodniczący zwrócił się z prośbą o nie odczytywanie ich podczas obrad, ewentualne
zgłaszanie uwag, co do przedłożonych materiałów.
Radni jednogłośnie przychylili się do prośby Przewodniczącego.

Radna Mazur miała zastrzeżenia do sprawozdania z planu pracy komisji rewizyjnej za
2015 r., więc zostało ono przyjęte większością głosów.

Natomiast nie wniesiono uwag do sprawozdań za 2015 rok z pracy komisji socjalnej
i gospodarczej, więc zostały one przyjęte jednogłośnie.

Sprawozdanie komisji rewizyjnej stanowi załącznik Nr 18 niniejszego protokołu.
Sprawozdanie komisji socjalnej stanowi załącznik Nr 19 niniejszego protokołu.
Sprawozdanie komisji gospodarczej stanowi załącznik Nr 20 niniejszego protokołu.

Adp. 7.

Sprawozdanie z realizacji uchwały Nr XXX/187/2014 Rady Gminy Leśniowice w sprawie
uchwalenia Rocznego Programu Współpracy Gminy Leśniowice z organizacjami
pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia
2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie za rok 20 J5

- opinia komisji socjalnej.

W punkcie tym Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż radni mieli możliwość
zapoznania się ze sprawozdaniem z realizacji uchwały Nr XXX/187/2014 Rady Gminy
Leśniowice w sprawie uchwalenia Rocznego Programu Współpracy Gminy Leśniowice
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art 3 ust. 3 ustawy z dnia



24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie za rok 2015 podczas
odbytych stałych komisji rady gminy i otrzymali sprawozdanie wraz z materiałami na sesję,
w związku z tym zaproponował, aby nie czytać na forum sprawozdania, tylko odczytać opinie
komisji i ewentualnie zgłaszać uwagi, co do zawartych w nich treści.

Radni jednogłośnie przychylili się do propozycji Przewodniczącego.
Następnie Radna Barbara Marzec Zastępca Przewodniczącego Komisji Socjalnej

odczytała pozytywną opinię komisji socjalnej zatwierdzającą sprawozdanie.

Po zapoznaniu się z opinia radni podjęli dyskusję.
Radna Mazur zabierając głos zapytała czy w najbliższym czasie jest szansa na ujęcie

w programie innych zadań niż te, które prowadzi Klub Sportowy „Astra", ponieważ
stwierdziła, że od kilku lat wnioskuje o różne inne rzeczy np. wypoczynek dla dzieci,
inicjatywy oddolne, turystykę, dziedzictwo narodowe. W tym roku Cement Gryf też składał
uwagi do naszego programu, ale nie został uwzględniony, czyli dotowane jest tylko, czym
zajmuje się Astra, a więc piłka nożna i szachy. Natomiast dla innych podmiotów jest droga
zamknięta. Radna dodała, że wnioskował również o fundusz z budżetu na wkład własny dla
organizacji pozarządowych.

Pani Sekretarz poinformowała, że samo ujęcie tych zadań w programie nie zmienia
faktu, że na to trzeba mieć środki finansowe.

Wójt natomiast poinformował, że należy się zwrócić z konkretnym przedsięwzięciem,
ponieważ gmina zawsze pomaga, sama Radna dobrze wie, że urzędnicy pomagali jej
w pisaniu wniosku. W gminnym programie profilaktyki alkoholowej są przeznaczone środki
na wypoczynek i można składać wnioski. Dodał, że jeśli ktoś zawnioskuje do Rady Gminy
lub do niego po jakieś środki, to każde podanie jest rozpatrywane i szukane jest inne
rozwiązanie, jeśli brakuje tych środków. Wcale nie musi to być w formie ogłoszenia lub
konkursu. W innej formie, nie można było przekazać dotacji dla Klubu, ponieważ te zadania
były kiedyś finansowane bezpośrednio z budżetu, a teraz trzeba ogłaszać konkurs, choć jest to
stratą czasu. Prawdą jest, że jak pracownicy urzędu odejdą z Klubu, to on po prostu upadnie,
bo sami muszą napisać ofertę, wykonywać ją, a potem realizować. Wójt przypomniał jeszcze
raz, że jeśli jest jakaś inicjatywa to nie broni podejmować przedsięwzięć, zatem można
przychodzić w każdej chwili z wnioskiem o dofinansowanie. Ważne jest też, aby były wolne
środki.

Następnie podjęto dyskusję na temat przekazywania pieniędzy na różne organizacje
czy przedsięwzięcia.

W związku z tym, że Radni nie wnieśli uwag, Przewodniczący RG przegłosował
przyjęcie sprawozdania.

Sprawozdanie zostało przyjęte jednogłośnie - 11 głosami "za". Podczas głosowania
nieobecna była Radna Beata Sulej oraz Radny Ks. Jacenty Sołtys.

Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 21 mniejszego protokołu.
Opinia Komisji Socjalnej sianowi załącznik Nr 22 niniejszego protokołu.



Adp,8,
Podjęcie uchwały w sprawie:

a) zmian w uchwale budżetowej na 2016 r.;

W punkcie tym Przewodniczący Rady Gminy poprosił Panią Lucynę Sak Skarbnik
Gminy.

Skarbnik poinformowała, że w przedłożonym projekcie uchwały w sprawie zmian
w uchwale budżetowej na rok 2016 planuje się dokonać następujących zmian tj:
1. Zwiększa się wydatki budżetu gminy o kwotę 505 075.00 zł z przeznaczeniem na:

- zadania bieżące własne 3 075,00 zł tj. na:
• opracowanie monografii dotyczącej gminy Leśniowice, która będzie zwierać dorobek

samorządu w ostatnim ćwierćwieczu,
- zadania majątkowe własne 502 000,00 zł, z przeznaczeniem na:

• „Przebudowa drogi gminnej w miejscowości Kumów Majoracki" 160 000,00 zł,
• „Przebudowa drogi gminnej Sielec - Kumów Plebański" 300000,00 zł, na dofinan-

sowanie wykonania powyższych inwestycji został złożony wniosek do Programu
Rozwoju Obszarów Wiejskich i aktualnie oczekujemy na pozytywna weryfikacje zło-
żonego wniosku. Przy składaniu wniosku została wykorzystana z niewielkimi zmia-
nami dokumentacja techniczna opracowana w roku ubiegłym. „Poprawa dostępności
komunikacyjnej do dróg powiatowych poprzez przebudowę dróg gminnych Sielec -
Kumów Plebański i miejscowości Kumów Majoracki"

• Leśniowice Gmina Malowniczego Wschodu stawia na odnawialne źródła energii
aktualnie po odbytym zebraniu w dn. 15 lutego br. zgromadzeniu ankiet i deklaracji

osób chętnych do przystąpienia do projektu a tym samym do montażu kolektorów
słonecznych, paneli fotowoltaicznych oraz pomp ciepła, trwają prace nad wyłonieniem
firmy do opracowania dokumentacji techniczno - projektowej, która jest niezbędna do
złożenia wniosku o dofinansowanie w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego
Województwa Lubelskiego na lata 2014 - 2020 Działanie 4.1 Wsparcie wykorzystania
OZE.
Głównym celem programu operacyjnego dla województwa lubelskiego w okresie
2014-2020 jest zwiększenie konkurencyjności gospodarczej oraz wzmocnienie
spójności społecznej i terytorialnej w regionie. Realizacja programu operacyjnego
przyczyni się do osiągnięcia celów określonych w strategii „Europa 2020" w zakresie
inteligentnego i zrównoważonego rozwoju sprzyjającego włączeniu społecznemu
poprzez stymulowanie wzrostu gospodarczego i zwiększanie wydajności małych
i średnich przedsiębiorstw 30 000,00 zł.

• Wykonanie podjazdu dla osób niepełnosprawnych przy Szkole Podstawowej w Rako-
łupach na sfinansowanie zadanie będzie złożony wniosek do PEFRON w ramach li-
kwidacji barier w zakresie umożliwienia osobom niepełnosprawnym poruszanie się
i komunikowanie.

2. Zmniejsza się wydatki budżetu gminy o kwotę 670 000,00 zł z tytułu:
- zadań własnych majątkowych z przeznaczeniem na:

• zadania „Poprawa dostępności komunikacyjnej do dróg powiatowych poprzez przebu-
dowę dróg gminnych Sielec — Kumów Plebański i miejscowości Kumów Majoracki"
z uwagi że złożony wniosek o dofinansowanie złożony do Narodowego Programu



przebudowy dróg lokalnych nie zyskał akceptacji odstępuje się od realizacji inwesty-
cji w takiej formie.

Po wprowadzeniu powyższych zmian ulegnie zmniejszeniu deficyt budżetu o kwotę
164925,00 zł i o taka kwotę ulegnie potrzeba zaciągania kredytów długoterminowych
(4 594 928,00 zł) na sfinansowanie deficytu budżetu gminy.
Wobec wprowadzenia powyższych zmian ulegnie zmianie załączniki:
- przychody i rozchody budżetu gminy na 2016 rok
- zadania inwestycyjne realizowane w 2016 roku,
- załącznik w zakresie wydatków na przedsięwzięcia ujęte w Wieloletniej Prognozie Finan-

sowej realizowane w 2016 roku,
- zmian planuje się dokonać również w załączniku nr 8 do uchwały budżetowej, który doty-

czy zwiększenia planu kosztów samorządowego zakładu budżetowego gdzie na podstawie
przedłożonego przez Gminny Zakład Komunalny sprawozdania finansowego planuje się
uaktualnić prognozowany stan środków obrotowych na początek roku, który to wyniósł
51 843,39 zł, i o ta kwotę dopuszcza się zwiększenie planowanych wydatków zakładu.

Następnie Przewodniczący zwrócił się do radnych czy mają jakieś pytania lub uwagi
do tak uzasadnionej uchwały.

Radna Poźniak zapytała jak wygląda sytuacja wniosku o dofinansowanie budowy
drogi Kumów - Sielec, ponieważ wcześniej złożony był wniosek na tę drogę nieodłącznie
jako jeden odcinek, a teraz złożone wnioski zostały rozbite na poszczególne odcinki dróg.

Pani Skarbnik poinformowała, że wniosek na tę drogę został złożony z PROW, żeby
pozyskać środki z innego źródła, ponieważ wniosek z Narodowego Programu Przebudowy
Dróg Lokalnych nie uzyskał dofinansowania. Niestety na tę chwilę nie można nic powiedzieć,
ponieważ czekamy na weryfikację dokumentów.

Radna Poźniak zapytała zatem, kiedy można oczekiwać na szczegółowe informacje
oraz kiedy rozpoczęła by się budowa drogi, jeśli gmina otrzymałaby dofinansowanie.

Wójt zabierając głos poinformował, że około 6 miesięcy. Jeżeli wniosek zostanie
rozpatrzony pozytywnie to inwestycja zostanie rozpoczęta. Przypomniał również, że wniosek
został złożony na 5 odcinków dróg. Rozbicie tych inwestycji spowodowane było tym, że do
oceny były brane pod uwagę różne elementy m.in. gospodarstwa rolne. Okazuje się, że na
odcinku od końca Kumowa do Sielca nie ma żadnego gospodarstwa. W związku
z powyższym nie było sensu włączania tego odcinka do niniejszego programu, ponieważ
pozbawienie się 2 punktów byłoby bez szans na dofinansowanie, dlatego te odcinki zostały
rozdzielone. Liczymy, że instytucją publiczną jest cmentarz i drugim elementem, który
pozwoli nam uzyskać punkty jest przebieg szlaku rowerowego. Wydaje się, że bardzo łatwo
jest znaleźć gospodarza, niestety tak nie jest, ponieważ musi mieszkać bezpośrednio przy
drodze.

W związku z tym, że radni nie wnieśli uwag do uzasadnienia przedmiotowej uchwały,
Przewodniczący odczytał projekt uchwały.

Radni nie wnieśli również uwag, co do treści projektu uchwały, więc Przewodniczący
przeprowadził głosowanie jawne, w którym Uchwała Nr XI/66/2016 w sprawie zmian
w uchwale budżetowej na rok 2016 została przyjęta jednogłośnie - 13 głosami „za".



Uchwala Nr XI/66/2016 w sprawie zmian w uchwale budżetowej na rok 2016 sianowi
załącznik Nr 23 do niniejszego protokołu.

Po zakończeniu podpunktu a. Przewodniczący o godzinie 11 J ogłosił 15 minutową przerwę.
Obrady wznowiono o godzinie 7/'1

b) zmian w wieloletniej prognozie finansowej;

W punkcie tym Przewodniczący Rady Gminy poprosił również Panią Lucynę Sak
Skarbnik Gminy o uzasadnienie przedmiotowej uchwały.

Skarbnik zabierając głos poinformowała, że dochody bieżące zaplanowane w 2016 r.
zwiększono o kwotę 8 864,00 zł do kwoty 10 036 702,00 zł z tytułu dotacji celowych z prze-
znaczeniem na realizację zadań zleconych.

Wydatki bieżące zaplanowane w 2016 roku zwiększono o kwotę 11 939,00 zł do kwo-
ty 9 857 422,00 zł. Zmiana wydatków spowodowana zmianami wynikającymi z uchwały bu-
dżetowej.

Wydatki majątkowe zaplanowane w 2016 roku zmniejszono o kwotę 168 000,00 zł. do
kwoty 5 405 583 zł. Zmiana kwoty wydatków spowodowana jest odstąpieniem od realizacji
inwestycji pn. „Poprawa dostępności komunikacyjnej do dróg powiatowych poprzez przebu-
dowę dróg gminnych Sielec - Kumów Plebański miejscowości Kumów Majoracki" oraz
wprowadzeniem do realizacji dwóch inwestycji o mniejszym zakresie tj. „Przebudowa drogi
gminnej Kumów Majoracki" oraz Przebudowa drogi gminnej w miejscowości Sielec".

W roku 2016 zmniejszono zaplanowany deficyt budżetu gminy o kwotę 164 925,00 zł
do kwoty 4 054 928,00 zł.

W roku 2026 zmniejszono zaplanowaną nadwyżkę budżetową o kwotę 325 072 zł do
kwoty 224 928,00 zł.
Ponadto Skarbnik poinformowała, że zaplanowana kwota przychodów budżetowych nie ule-
gła zmianie.

Wielkość zaplanowanych rozchodów budżetowych z tytułu spłaty rat kapitałowych
uległa zmianie:

w roku 2026 zmniejszono o kwotę 325 072,00 zł do kwoty 224 928,00 zł.
Prognoza kwoty długu określona na lata 2016 - 2030 uległa skróceniu o cztery lata do

roku 2026.
Planowana kwota długu na dzień 31 grudnia 2016 r. uległa zmniejszeniu o kwotę

2 263 457,32 zł do kwoty 5 574 928.00 zł i w kolejnych latach wynosić będzie:
w roku 2017 - 5 254 928,00 zł,
w roku 2018-4 674 928,00 zł,

- w roku 2019 - 4 074 928,00 zł,
w roku 2020 - 3 374 928,00 zł,
w roku 2021-2 674 928,00 zł
w roku 2022 - l 974 928,00 zł
w roku 2023 - l 374 928,00 zł

- w roku 2024 - 774 928,00 zł
- w roku 2025- 224 928,00 zł



w roku 2026 - 0,00 zł
Gmina Leśniowice posiada zdolność kredytową w oparciu spełnienie relacji, o którym

mowa w art. 243 ustawy o finansach publicznych z dnia 27 sierpnia 2009 r.

Przedsięwzięcia, o których mowa w art. 226 ust. 3 ustawy o finansach publicznych
I.Przedsięwzięcia na projekty, projekty i zadania( wydatki bieżące) nie uległy zmianie.
II. Przedsięwzięcia na projekty, projekty i zadania (wydatki majątkowe):

1.„Poprawa dostępności komunikacyjnej do dróg powiatowych przez przebudowę dróg
gminnych Sielec Kumów Plebański i miejscowości Kumów Majoracki"
zaplanowane wydatki w kwocie 670 000,00 zł zmniejszono o kwotę 670 000,00 zł do
kwoty 0,00 zł. Z uwagi na uzyskanie dotacji w ramach Narodowego programu prze-
budowy dróg lokalnych odstąpiono od realizacji inwestycji w takim zakresie.

2. „Przebudowa drogi gminnej w Kumowie Majorackim" wprowadzono do realizacji
inwestycje na która zaplanowano kwotę 160 000,00 zł.
Inwestycja poprawi dojazd do okolicznych gospodarstw i gruntów rolnych.

3. „Przebudowa drogi gminnej Sielec - Kumów Majoracki" wprowadzono do realizacji
inwestycje na która zaplanowano kwotę 300 000,00 zł.
Inwestycja poprawi dojazd do okolicznych gospodarstw i gruntów rolnych.

4. „Zmniejszenie emisji zanieczyszczeń na terenie Gminy Leśniowice, poprzez
wykorzystanie energii słonecznej" wprowadzono do realizacji przedsięwzięcia mająt-
kowe na które zaplanowano w roku bieżącym kwotę 30 000,00 zł z przeznaczeniem
na opracowanie dokumentacji technicznej oraz w roku 2017 kwotę 800 000,00 zł na
sfinansowanie wykonanej inwestycji.
Na zadanie planowane jest pozyskanie dotacji w ramach Regionalnego Programu
Operacyjnego. Inwestycja po uzyskaniu dofinansowania będzie pierwszą inwestycją
na terenie naszej gminy wytwarzającą energię elektryczną i cieplnej przy
wykorzystaniu energii słonecznej.

Po uzasadnieniu projektu uchwały Przewodniczący zwrócił się z pytaniem do radnych
czy mają jakieś pytania lub uwagi do tak uzasadnionej uchwały.

W związku z tym, że radni nie wnieśli uwag do uzasadnienia przedmiotowej uchwały,
Przewodniczący odczytał projekt uchwały.

Radni nie wnieśli również uwag, co do treści projektu uchwały, więc Przewodniczący
przeprowadził głosowanie jawne, w którym Uchwała Nr XI/67/2016 w sprawie wieloletniej
prognozy finansowej została przyjęta jednogłośnie - 13 głosami „za".

Uchwala Nr XI/67/2016 w sprawie -wieloletniej prognozy finansowej stanowi załącznik Nr 24
do niniejszego protokołu.

c) zwolnienia samorządowego zakładu budżetowego w Leśniowicach z obowiązku wpłaty
nadwyżki środków obrotowych do budżetu Gminy Leśniowice;

W kolejnym podpunkcie Przewodniczący Rady Gminy o uzasadnienie podjęcia
uchwały poprosił Skarbnik Gminy.



Skarbnik poinformowała, że przedłożony projekt uchwały został przygotowany
w związku z ustawą o finansach publicznych z dnia 27 sierpnia 2009 r. (Dz. U. z 2013 r. póz.
885 zpóźn. zm.), która to w art. 15 ust. 7 przyznała organom stanowiącym jednostki
samorządu terytorialnego kompetencje do podjęcia uchwały zwalniającej samorządowy za-
kład budżetowy z obowiązku wpłaty do budżetu jednostki samorządu terytorialnego nadwyż-
ki środków obrotowych, ustalonej na koniec okresu sprawozdawczego.

Pozostawienie w zakładzie osiągniętych na koniec roku 2015 nadwyżki środków
obrotowych w kwocie 51 843,39 zł jest zasadnie ponieważ zwiększy płynności finansową
zakładu zwłaszcza w okresie gdzie jest mały pobór wody a wpłaty należne zakładowi wpły-
wają prze okres jednego kwartału a konieczność ponoszenia stałych kosztów (wynagrodzenia
zatrudnionych pracowników, opłata za energie elektryczną, występujące awarie, oraz opłaty
za korzystanie ze środowiska) są dużym obciążeniem dla zakładu.

Zakład prowadzi w mojej ocenie pozytywną gospodarkę finansową, skutecznie
zmniejsz należności wymagalne, co również wpływa pozytywnie na kondycję finansową
naszego zakładu.

Biorąc powyższe pod uwagę wnoszę projekt uchwały i proszę ojej przyjęcie.

Następnie Przewodniczący zwrócił się z pytaniem do radnych czy mają jakieś pytania
lub uwagi do tak uzasadnionej uchwały.

W związku z tym, że radni nie wnieśli uwag do uzasadnienia przedmiotowej uchwały.
Przewodniczący odczytał projekt uchwały.

Radni nie wnieśli również uwag, co do treści projektu uchwały, więc Przewodniczący
przeprowadził głosowanie jawne, w którym Uchwała Nr XI/68/2016 w sprawie zwolnienia
samorządowego zakładu budżetowego w Leśniowicach z obowiązku wpłaty nadwyżki
środków obrotowych do budżetu Gminy Leśniowice została przyjęta jednogłośnie -
13 głosami „za".

Uchwala Nr XI/68/20l6 w sprawie zwolnienia samorządowego zakładu budżetowego
w Leśniowicach z obowiązku wpłaty nadwyżki środków obrotowych do budżetu Gminy
Leśniowice sianowi załącznik Nr 25 do niniejszego protokołu.

d) zmieniająca uchwalę w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których
właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Leśniowice, warunków i zasad korzystania
Z tych przystanków

W punkcie tym Przewodniczący Rady Gminy o uzasadnienie podjęcia uchwały
ponownie poprosił Wójta Gminy.

Wójt zabierając głos poinformował, że obowiązująca od dnia l marca 2011 r. ustawa
o publicznym transporcie zbiorowym ( Dz. U. z 2015 r. póz. 1440 z późn. zm.) nałożyła na
jednostki samorządu terytorialnego nowe zadania dotyczące funkcjonowania publicznego
transportu zbiorowego. Z dniem l stycznia 2017 r. zaczną obowiązywać nowe wymogi przy
wykonywaniu przewozów regularnych w publicznym transporcie zbiorowym. Powiat
Chełmski jako organizator publicznego transportu zbiorowego pismem z dnia 19 lutego 2016
r zwrócił się do tut. Urzędu o przekazanie informacji czy wykaz przystanków stanowiący
załącznik Nr l do Uchwały Nr XVI/88/2012 Rady Gminy Leśniowice z dnia 20 września



2012 r. i warunki korzystania z przystanków stanowiące załącznik Nr 2 do przedmiotowej
uchwały są aktualne.

Po wnikliwym przeanalizowaniu zapisów załącznika Nr l do uchwały nr XVI/88/2012
Rady Gminy Leśniowice z dnia 20 września 2012 r. ustalono, że w załączniku tym nie nadano
numeracji poszczególnym przystankom. Z tych też przyczyn zachodzi konieczność zmiany
tego załącznika.

Biorąc powyższe pod uwagę uchwalenie zmiany uchwały w sprawie określenia
przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina
Leśniowice należy uznać za zasadne.

Po uzasadnieniu projektu uchwały Przewodniczący zwrócił się z pytaniem do radnych
czy mają jakieś pytania lub uwagi do tak uzasadnionej uchwały.

Radny Ks. Sołtys zabierając głos zapytał czy można przy kościele w Majdanie
Leśniowskim utworzyć przystanek, ponieważ są starsze osoby, którym trudno jest pokonać
drogę na najbliższe przystanki, które są oddalone o l km. Wójt podkreślił, że uchwala
dotyczy przystanków zlokalizowanych przy drogach gminnych, natomiast te, które są
zlokalizowane przy drogach powiatowych ustalane są przez powiat. W związku z tym, że taki
wniosek się pojawił, zostanie przekazany do powiatu.

Radny Sitarz zapytał czy przystanek który na wykazie jest oznaczony to jest ten, który
jest koło Pana Kutryja. Pan Kusik odpowiedział, że tak. Ponadto dodał, że taka uchwała
została już podjęta, tylko w niej nie było numeracji. Okazuję się teraz, że każdy przystanek
musi mieć nadany numer. W związku z tym należy podjąć uchwałę zmieniającą, żeby nadać
numery, natomiast wykaz jest ten sam.

Radna Sulej zaproponowała, żeby postawić także przystanek w Janówce, skoro i tak
autobus tamtędy przejeżdża. Wójt poinformował, że kurs autobusu odbywa się po linii
zbierania dzieci do szkół, a przystanków nie możemy stawiać, ponieważ to będzie myliło
ludzi.

Radna Mazur zapytała czy można ustawić jakieś zadaszenie na trasie Sielec - Kasiłan,
ponieważ dzieci stoją nie raz w deszczu czekając na autobus. Pan Kusik zapytał czy na tej
strasie jest słupek przystankowy, ponieważ odległość od przystanków jest ustalana przez
powiat i PKS, a gmina robi przystanki ze względu na dowóz uczniów, żeby ustawić
zadaszenie musi być słupek.

Po krótkiej dyskusji ustalono, że należy jeszcze uwzględnić w wykazie przystanki
w Wierzbicy i Poniatówce.

W związku z tym, że radni nie wnieśli uwag do uzasadnienia przedmiotowej uchwały,
Przewodniczący odczytał projekt uchwały.

Radni nie wnieśli również uwag, co do treści projektu uchwały, więc Przewodniczący
przeprowadził głosowanie jawne, w którym Uchwała Nr XI/69/2016 zmieniająca uchwałę w
sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym
jest Gmina Leśniowice, warunków i zasad korzystania z tych przystanków została przyjęta
jednogłośnie - 13 głosami „za".



Uchwala Nr XI/69/20l6 zmieniająca uchwalę w sprawie określenia przystanków
komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Leśniowice, warunków
i zasad korzystania z tych przystanków stanowi załącznik Nr 26 do niniejszego protokołu.

e) zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego za 2015 rok Samorządowego Ośrodka
Kultury w Leśniowicach

- opinia komisji rewizyjnej;

O uzasadnienie podjęcia kolejnej uchwały Przewodniczący Rady Gminy poprosił
Panią Agnieszkę Raczyńską p.o. Dyrektora Samorządowego Ośrodka Kultury
w Leśniowicach.

Pani Raczyńską zabierając głos poinformowała, że obowiązek przedłożenia Radzie
Gminy rocznego sprawozdania finansowego za 2015 r. Samorządowego Ośrodka Kultury
w Leśniowicach wynika z art. 53 ustawy z dnia 29 września 1994 r. o rachunkowości.
Sprawozdanie podlegające zatwierdzeniu składa się z:
1. Bilansu jednostki sporządzonego na dzień 31 grudnia 2015 r.
2. Rachunku zysków i strat za 2015 r.
3. Informacji dodatkowej.

Biorąc powyższe pod uwagę, wnioskuję o przyjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia
rocznego sprawozdania finansowego za 2015 r. Samorządowego Ośrodka Kultury w Leśnio-
wicach.

Po uzasadnieniu podjęcia uchwały Przewodniczący zwrócił się do radnych czy mają
jakieś pytania lub uwagi do tak uzasadnionej uchwały.

W związku z tym, że radni nie wnieśli uwag do uzasadnienia przedmiotowej uchwały,
Przewodniczący poprosił Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Pana Bogusława Zińczuka
o odczytanie opinii do projektu uchwały.

Przewodniczący komisji przedłożył pozytywną opinię do przedmiotowej uchwały.

Radni nic wnieśli również uwag do przedłożonej opinii, więc Przewodniczący Rady
Gminy zapoznał radnych z projektem uchwały.

Radni nie zgłosili także żadnych uwag do projektu uchwały, więc Przewodniczący
przeprowadził głosowanie jawne, w którym Uchwała Nr XI/70/2016 w sprawie zatwierdzenia
rocznego sprawozdania finansowego za 2015 rok Samorządowego Ośrodka Kultury
w Leśniowicach, została przyjęta jednogłośnie - 13 głosami „za".

Opinia do projektu uchwały stanowi załącznik Nr 27 do niniejszego protokołu.
Uchwała Nr XI/70/20I6 w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego za
2015 rok Samorządowego Ośrodka Kultury w Leśniowicach stanowi załącznik Nr 28 do
niniejszego protokołu.



f) uchwalenia gminnego programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Leśniowice na 2016 rok

- opinia komisji gospodarczej;

W punkcie tym Przewodniczący Rady Gminy poprosił Pana Wiesława Radzięciaka
Wójta Gminy o uzasadnienie przedmiotowej uchwały.

Wójt zabierając głos poinformował, zgodnie art. l la ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r.
o ochronie zwierząt (Dz. U. z 2013 r. póz. 1515, z późn. zm.) Rady Gmin uchwalają
corocznie do dnia 31 marca program opieki nad zwierzętami bezdomnymi. Program ten
zgodnie z ustawą normuje następujące kwestie:
1) zapewnienie bezdomnym zwierzętom miejsca w schronisku dla zwierząt,
2) opieka nad wolno żyjącymi kotami, w tym ich dokarmianie,
3) odławianie bezdomnych zwierząt,
4) obligatoryjna sterylizacja lub kastracja odłowionych zwierząt,
5) poszukiwanie opiekunów dla bezdomnych zwierząt,
6) usypianie ślepych miotów,
7) wskazanie gospodarstwa w celu zapewnienia miejsca dla zwierząt gospodarskich,
8) zapewnienie całodobowej opieki weterynaryjnej w przypadku zdarzeń drogowych
z udziałem zwierząt.

Projekt programu przed uchwaleniem został przedłożony do zaopiniowania
powiatowemu lekarzowi weterynarii oraz organizacjom społecznym, których statutowym
celem działania jest ochrona zwierząt oraz dzierżawcom lub zarządcom obwodów łowieckich,
działającym na obszarze gminy. Projekt ten został pozytywnie zaopiniowany przez
Powiatowego Lekarza Weterynarii w Chełmie pismem z dnia 26 lutego 2016 r. Koło Łowiec-
kie Nr 22 „Chełmskie Towarzystwo Prawidłowego Myślistwa" pismem z dnia 26 lutego
2016 r. oraz Wojskowe Koło Łowieckie Nr 163 „ORLIK" w Chełmie pismem z dnia 2 marca
2016 r. Natomiast pozostałe koła łowieckie, oraz organizacja społeczna: Chełmska Straż
Ochrony Zwierząt nie wypowiedziały się w sprawie w przewidzianym w ustawie terminie, co
zgodnie z art. l la ust. 8 jest uważane jako akceptacja programu.

W celu realizacji postanowień programu zawarto umowy z:
1. Firmą BLA-MIR Mirosław Blacha ul. Litewska la, 22-100 Chełm na odławianie

bezdomnych zwierząt, umowa została zawarta na czas nieokreślony.
2. Lecznicą weterynaryjną „Chełmińscy", ul. Ogrodowa 5, 22-100 Chełm na

sprawowanie całodobowej opieki weterynaryjnej w przypadku zdarzeń drogowych
z udziałem zwierząt oraz usypiania ślepych miotów, umowa została zawarta na czas
nieokreślony.

3. Panem Zbigniewem Popielnickim, Politówka l, 22-122 Leśniowice, w celu zapewnienia
miejsca zwierzętom gospodarskim w gospodarstwie, umowa została zawarta na czas
nieokreślony.

4. Miastem Zamość reprezentowanym przez: Andrzeja Wnuka - Prezydenta Miasta Zamość
w celu zapewnienia bezdomnym zwierzętom miejsca w schronisku dla zwierząt. Osobą
odpowiedzialną za realizację umowy ze strony Miasta Zamość jest Dyrektor Ogrodu
Zoologicznego w Zamościu prowadzący bezpośredni nadzór nad Schroniskiem dla
bezdomnych psów w Zamościu, umowa została zawarta na czas nieokreślony.



Na realizację postanowień uchwały zostały zarezerwowane środki w budżecie gminy
w wysokości 10 000 zł.

Mając powyższe na uwadze uchwalenie przedstawionego projektu uchwały należy
uznać za celowe i zasadne.

Następnie Przewodniczący poinformował, że nad programem obradowała Komisja
Gospodarcza Rady Gminy w związku z tym poprosił Radnego Mirosława Jaworskiego
o przedłożenie opinii .

Przewodniczący Komisji Gospodarczej przedłożył pozytywną opinie do programu.

Po uzasadnieniu projektu uchwały i wysłuchaniu opinii Przewodniczący zwrócił się
z pytaniem do radnych czy mają jakieś pytania lub uwagi do tak uzasadnionej uchwały.

W związku z tym, że radni nie wnieśli uwag do uzasadnienia przedmiotowej uchwały,
Przewodniczący odczytał projekt uchwały.

Radni nie wnieśli również uwag, co do treści projektu uchwały, wiec Przewodniczący
przeprowadził głosowanie jawne, w którym Uchwała Nr XI/71/2016 w sprawie uchwalenia
gminnego programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności
zwierząt na terenie gminy Leśniowice na 2016 r. została przyjęta jednogłośnie - 13 głosami
„za".

Opinia Komisji Gospodarczej stanowi załącznik Nr 29 niniejszego protokołu.
Uchwala Nr XI/7J/20J6 w sprawie uchwalenia gminnego programu opieki nad zwierzętami
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierzą! na terenie gminy Leśniowice na 2016 r.
stanowi załącznik Nr 30 do niniejszego protokołu.

a) zakazu sprzedaży, podawania i spożywania napojów alkoholowych na terenie Gminy
Leśniowice;

W punkcie tym Przewodniczący Rady Gminy o uzasadnienie podjęcia uchwały
poprosił Panią Monikę Durko Sekretarz Gminy.

Pani Sekretarz zabierając głos poinformowała, że obowiązująca ustawa o wychowaniu
w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi precyzuje w art. 14 ust. 1-4 miejsca,
w których zakazane są sprzedaż, podawanie i spożywanie napojów alkoholowych. Katalog
ten jednak jest niepełny i nie wyczerpuje zarówno wszystkich wymogów bezpieczeństwa
i porządku.

Proponowany do przyjęcia przez Radę akt prawa miejscowego opiera się na delegacji
ustawowej, jaką rada gminy posiada na podstawie art. 14 ust. 6 ustawy o wychowaniu
w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi i ma na celu ograniczenie spożycia
i podawania napojów alkoholowych w miejscach dostępnych dla mieszkańców, nie
przeznaczonych do sprzedaży, podawania i spożycia napojów alkoholowych, a nie ujętych
wprost w przepisach powołanej wyżej ustawy.

Projekt uchwały wprowadza zakaz spożywania napojów alkoholowych na terenach
placów zabaw oraz w obrębie infrastruktury rekreacyjno-wypoczynkowej przy zbiorniku
wodnym „Maczuły" w Horodysku poprzez wzgląd na szczególny charakter wypoczynku



rodzin z dziećmi, poza miejscami przeznaczonymi do ich spożycia na miejscu, w punktach
sprzedaży tych napojów. Miejsca te, ze względu na ich rekreacyjno-wychowawczy charakter
zasługują na ochronę. W związku z częstymi interwencjami podejmowanymi przez Policję,
a dotyczącymi spożywania alkoholu i często dewastacji na terenach kompleksu rekreacyjno-
wypoczynkowego „Maczuły" w Horodysku uzasadnione jest rozszerzenie wykazu miejsc,
w których spożywanie alkoholu będzie zabronione.

Na zakończenie dodała, że w związku z powyższym przedkłada projekty uchwały
i prosi o jego przyjęcie.

Po uzasadnieniu projektu uchwały Przewodniczący zwrócił się do radnych czy mają
jakieś pytania lub uwagi do tak uzasadnionej uchwały.

W związku z tym, że radni nie wnieśli uwag do uzasadnienia przedmiotowej uchwały,
Przewodniczący odczytał projekt uchwały.

Radni nie wnieśli również uwag, co do treści projektu uchwały, więc Przewodniczący
przeprowadził głosowanie jawne, w którym Uchwała Nr XI/72/2016 w sprawie zakazu
sprzedaży, podawania i spożywania napojów alkoholowych na terenie Gminy Leśniowice
została przyjęta jednogłośnie - 13 głosami „za".

Uchwala Nr XI/72/20J6 w sprawie zakazu sprzedaży, podawania i spożywania napojów
alkoholowych na terenie Gminy Leśniowice sianowi zalącznik Nr 31 do niniejszego protokołu.

b) Regulaminu korzystania z infrastruktury rekreacyjna - wypoczynkowej przy zbiorniku
wodnym „Maczuły";

W punkcie tym Przewodniczący Rady Gminy o uzasadnienie podjęcia uchwały poprosił
ponownie Panią Monikę Durko Sekretarz Gminy.

Pani Sekretarz zabierając głos poinformowała, że zgodnie z art. 40 ust. 2 pkt 4 ustawy
o samorządzie gminnym określenie zasad i trybu korzystania z gminnych obiektów i urządzeń
użyteczności publicznej, do której zalicza się teren infrastruktury rekreacyjne -
wypoczynkowej przy zbiorniku wodnym „Maczuły" w Horodysku jest kompetencją rady
gminy.

Z uwagi na konieczność zapewnienie bezpieczeństwa osobom korzystającym
z terenów rekreacyjnych niezbędne staje się prawne uregulowanie obowiązujących na nich
zasad. Uchwalenie Regulaminu nałoży na osoby korzystające z terenów rekreacyjnych
obowiązek stosowania określonych norm i zasad zachowania. Powinno to spowodować
osiągnięcie wyższego standardu kultury społecznej. Podanie treści Regulaminu do
wiadomości publicznej umożliwi także odpowiednim służbom egzekwowanie poprawnego
zachowania, co powinno ograniczyć akty wandalizmu i przyczynić się do poprawy
bezpieczeństwa korzystających z obiektu. Umożliwi również służbom porządkowym
ewentualne nakładanie mandatów w sytuacji rażącego naruszenia porządku publicznego.

Umieszczenie Regulaminu na tablicach informacyjnych na terenach, na których będzie
on obowiązywać, jest konieczne w odniesieniu do ewentualnych roszczeń
odszkodowawczych z tytułu nieszczęśliwych wypadków, kierowanych do Gminy Leśniowice.
W związku z powyższym podjęcie niniejszej uchwały jest uzasadnione.



Po uzasadnieniu projektu uchwały Przewodniczący zwrócił się do radnych czy mają
jakieś pytania lub uwagi do tak uzasadnionej uchwały.

Radny Ks. Sołtys zwrócił uwagę, że jeśli chodzi o dzieci to należy określić ich wiek,
dlatego, że nie wiadomo czy 17-latki to też dzieci. Pani Sekretarz poinformowała, że wiek
dzieci wynika z ustawy.

Następnie Radna Harmala zapytała czy „zakaz wprowadzania psów do zbiornika"
oznacza, zakaz wprowadzania do wody czy na cały obszar zbiornika, ponieważ uważa, że ten
zakaz powinien obowiązywać, tylko w kwestii wprowadzania psów do wody. Wójt
poinformował, że chodzi o zakaz wprowadzania psów na wszystkie strefy, czyli na cały
obszar zbiornika, ponieważ są skargi, że ludzie wprowadzają psy do wody.

Następnie podjęto krótką dyskusję na temat zakazu wprowadzania zwierząt na teren
zbiornika.

Ponadto Radna Mazur stwierdziła, że w regulaminie powinno być jasno napisane
o zakazie spożywania alkoholu, zamiast powoływania się na ustawę o przeciwdziałaniu
alkoholizmu, ponieważ nie każdy tę ustawę zna. Dodała również, że jako użytkownik
zbiornika ma kilka uwag, uważa, że należy zakazać palenia papierosów na pomoście i na
plaży. Ponadto należy uświadomić ludzi, że ścieżka rowerowa, służy tylko do przejazdu
rowerów i żeby petów nie rzucać do wody, ponieważ jeden pet zatruwa 500 litrów wody.

Wójt nawiązując do uwag Radnej poinformował, że jest ogólny zakaz palenia
papierosów w miejscu publicznym.

W związku z tym, że radni nie wnieśli więcej uwag do uzasadnienia przedmiotowej
uchwały, Przewodniczący odczytał projekt uchwały.

Radni nie wnieśli również uwag, co do treści projektu uchwały, więc Przewodniczący
przeprowadził głosowanie jawne, w którym Uchwała Nr XI/73/2016 w sprawie Regulaminu
korzystania z infrastruktury rekreacyjne - wypoczynkowej przy zbiorniku wodnym
„Maczuły" została przyjęta jednogłośnie - 13 głosami „za".

Uchwala Nr XI/73/2016 w sprawie Regulaminu korzystania z infrastruktury rekreacyjna -
wypoczynkowej przy zbiorniku wodnym „Maczuly" stanowi załącznik Nr 32 do niniejszego
protokołu.

i) uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie i Ochrony
Ofiar Przemocy w Rodzinie dla Gminy Leśniowice na lata 2016 - 2025

- opinia komisji socjalnej.

W punkcie tym Przewodniczący Rady Gminy o uzasadnienie podjęcia uchwały poprosił Panią
Wiolettę Pilipczuk Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej.

Pani Pilipczuk zabierając głos poinformowała, że konieczność opracowania i przyjęcia
Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie i Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie
wynika z art. 6 ust. 2 pkt l ustawy z dnia 29 lipca 2005 r. o przeciwdziałaniu przemocy
w rodzinie (Dz. U. z 2015 r. póz. 1390)

Celem programu jest tworzenie i rozwijanie spójnego systemu zapobiegania przemocy
w rodzinie. Program zakłada podejmowanie kompleksowych działań ukierunkowanych



zarówno na przeciwdziałanie przemocy w rodzinie, jak i również ochronę ofiar przemocy
w rodzinie. Przemoc domowa ujęta jest jako zjawisko złożone wieloaspektowe rozpatrywane
w perspektywie prawnej, psychologicznej, moralnej i społecznej. Uwzględnienie różnych
aspektów przemocy w rodzinie pozwala na lepsze zrozumienie problemu, dostrzeżenie
konsekwencji i innych problemów powiązanych z przemocą. Szerszy kontekst tego zjawiska
umożliwia dokonanie pełniejszej diagnozy i wskazuje możliwości oddziaływania w celu
zwalczania i zapobiegania przemocy. Program zakłada realizację celów w oparciu o diagnozę
problemu i jego lokalnych uwarunkowań w drodze budowania i udoskonalania współpracy
pomiędzy instytucjami zaangażowanymi w przeciwdziałanie przemocy w rodzinie.
Beneficjentami programu są osoby doznające przemocy domowej i zagrożone przemocą, tj.
osoby dorosłe i dzieci, ofiary i sprawcy oraz świadkowie przemocy. Głównym zadaniem
programu jest wzmocnienie oraz usystematyzowanie zadań realizowanych przez różne
podmioty w tym zakresie a także udzielanie szeroko rozumianego wsparcia osobom
doświadczającym przemocy co pozwala na wypracowanie skuteczniejszych i bardziej
efektywnych rozwiązań.

Biorąc powyższe pod uwagę zasadne jest uchwalenie niniejszej uchwały.

Następnie Przewodniczący poinformował, że nad sprawozdaniem obradowała
Komisja Socjalna Rady Gminy w związku z tym poprosił Radną Barbarę Marzec Zastępcę
Przewodniczącego Komisji o przedłożenie opinii.

Radna Marzec przedłożyła pozytywną opinię do programu.

Po uzasadnieniu projektu uchwały i wysłuchaniu opinii Przewodniczący zwrócił się do
radnych czy mają jakieś pytania lub uwagi do tak uzasadnionej uchwały.

W związku z tym, że radni nie wnieśli uwag do uzasadnienia przedmiotowej uchwały,
Przewodniczący odczytał projekt uchwały.

Radni nie wnieśli również uwag, co do treści projektu uchwały, więc Przewodniczący
przeprowadził głosowanie jawne, w którym Uchwała Nr XI/74/2016 w sprawie uchwalenia
Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie i Ochrony Ofiar Przemocy
w Rodzinie dla Gminy Leśniowice na lata 2016 - 2025 została przyjęta jednogłośnie - 13
głosami „za".

Opinia Komis/i Socjalnej stanowi załącznik Nr 33 niniejszego protokołu.
Uchwala Nr XI/74/2016 -w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania
Przemocy w Rodzinie i Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie dla Gminy Leśniowice na lala
20J 6 - 2025 stanowi załącznik Nr 34 do niniejszego protokołu.

Adp.9.

Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie między
sesjami.

W tym punkcie Przewodniczący przedłożył informacje o d/iałaniach podejmowanych
w okresie między sesjami.

Do przedłożonej informacji radni nie wnieśli uwag.



Informacja stanowi załącznik Nr 35 do niniejszego protokołu.

Adp. 10.

Informacja Wójta Gminy z realizacji uchwal podjętych podczas obrad X sesji Rady Gminy
oraz działaniach między sesjami.

W tym punkcie głos zabrał Pan Wiesław Radzięciak Wójt Gminy przedkładając
informację z realizacji uchwał Rady Gminy podjętych podczas obrad poprzedniej sesji oraz
działalności miedzy sesjami.

Na zakończenie Wójt nawiązując do uczestnictwa w konferencji dotyczącej
rewitalizacji poinformował, że gmina będzie zmuszona do opracowania Gminnego Programu
Rewitalizacji, wiec zastanawia się, jakie tereny wytypować do rewitalizacji, gdyż muszą
spełniać wymogi ustawy i ewentualnie należy zastanowić się nad inwestycjami, jakie można
było by zrealizować.

Następnie Radny Ks. Sołtys zapytał co to jest rewitalizacja.
Wójt poinformował, że jest to zagospodarowanie zdegradowanych terenów, które

utraciły swoją pierwotną funkcję. Jeśli byłyby na to środki to warto by było się zastanowić
nad ożywieniem takich terenów np. park w Leśniowicach i teren przy boisku. Dodał również,
że to jest tylko jego pomysł, ale co zostanie przebudowane zależy m.in. od radnych
i sołtysów.

Następnie Wójt poinformował dokładnie o realizacji projektu dotyczącego OZE
i przydomowych oczyszczalni ścieków.

Radny Ks. Sołtys zapytał zatem jak wygląda późniejsze użytkowanie fotowoltaiki,
ponieważ słyszał, że elektrownie nie chcą podpisywać umów z użytkownikami. Zapytał
ponadto czy pieniądze, które wcześniej były wpłacane na fotowoltaikę przepadły tzn. czy
można wykorzystać dokumentację, która wcześniej została za te pieniądze opracowana.

Wójt odparł, że nie do końca tak jest, ponieważ poprzedni nabór był na innych
zasadach, ten natomiast jest na innych. Jeśli chodzi o fotowoltaikę to, to są tzw. układy
zamknięte, jak ktoś produkuje energię, nadwyżkę oddaje i dzięki temu pomniejsza rachunki.
Wiadomo, że nikt nie chce za to płacić, ponieważ jeśli ktoś zdobył dotację to trudno, żeby
inni mu za to płacili wynagrodzenie. Nie ma problemu z podłączeniem, natomiast spór polega
na tym, w jaki sposób prowadzić rozliczenie z zakładem energetycznym. Wszyscy dobrze
wiedzą, że kiedy ludzie najwięcej korzystają z prądu, to wtedy fotowoltaika nie będzie
produkowała energii, natomiast wtedy kiedy jest dużo produkowane to ludzie mało z niej
korzystają. Generalnie fotowoltaika jest po to by mieć mniejsze rachunki za energię.
Natomiast wpłacone wcześniej pieniądze zostały przeznaczone na opracowanie dokumentacji,
którą można wykorzystać w przypadkach, gdzie gospodarstwo nie przekracza 3 kW zużycia
energii, więc nikt nie pozwoli dofinansowywać rzeczy, które miałyby przynosić dochód. Zaś
w tym projekcie te 200 zł mają być zaliczką do udziału w nim, a szczegóły zostaną określone
w umowie.

Radna Marzec zapytała jaka jest szansa, że projekt uzyska dofinansowanie. Wójt
poinformował, że w tej chwili jest ciężko określić, w tym projekcie jest do podziału 415 min
zł, na drogi jest w granicach 110 min zł, natomiast wniosków złożonych jest na 500 min zł,



więc w każdym naborze na wszystkie działania jest mniej więcej taka konkurencja, a tylko
1/5 uzyskuje dofinansowanie.

Do przedłożonej informacji radni Rady Gminy nie wnieśli uwag.

Informacja stanowi załącznik Nr 36 do niniejszego protokołu.

Adp. 11.

Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji,

Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem do radnych, czy mają uwagi, co do
treści protokołu z poprzedniej sesji.

Radni nie wnieśli uwag i protokół został przyjęty jednogłośnie.

Adp. 12.

Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Leśniowice z realizacji interpelacji
z poprzedniej sesji.

W punkcie tym Przewodniczący udzielił odpowiedzi na zgłoszone podczas X Sesji
Rady Gminy interpelacje i zapytania.

Informacja stanowi zalącznik Nr 37 do niniejszego protokołu.

Adp. 13.

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.

W punkcie tym Wójt poinformował, że wnioski i interpelacje dotyczące dróg
powiatowych zostaną przekazane wg właściwości.

Nawiązując do wniosków Radnej Dziedzic dotyczących naprawy chodnika oraz
naprawy uszkodzonej podpory pod gniazdo bocianie, a także remontu świetlicy
w Leśniowicach Wójt poinformował, że zostanie przeprowadzony dokładny przegląd
chodnika, jeśli zajdzie taka konieczność zostanie on w trybie pilnym naprawiony, sprawa
uszkodzenia podpory zostanie przekazana do zakładu energetycznego. Natomiast, jeśli chodzi
o remont świetlicy, obecnie nie ma ogłoszonego żadnego programu, wstępnie mówi się, że
w PROW będą wyodrębnione środki z naznaczeniem na poszczególne gminy. Niestety na tę
chwilę wszystkie środki zostały wstrzymane, natomiast świetlica w Leśniowicach jest brana
pod uwagę pod względem remontu, jak tylko pojawią się jakieś programy.

Odpowiadając na interpelacje Radnej Mazur poinformował, że biblioteka
środowiskowa jest czynna we wtorki i czwartki w godzinach 15:30 - 18:00, natomiast
godziny pracy biblioteki szkolnej są wszystkim znane. Biblioteki są tak jakby dwie,



środowiskowa podlega pod gminne natomiast szkolna pod PG w Sielcu, w tej pierwszej
nauczyciel świadczy pracę w ramach godzin środowiskowych i jest opłacany przez szkołę.

Jeśli chodzi o program 500 + przygotowaniem dokumentacji oraz wypłatami będzie
zajmował się GOPS, pracownicy ośrodka korzystają ze wszystkich szkoleń w tym zakresie,
na tę chwilę żadnych opóźnień nie ma, w niedługim czasie rozpocznie się kampania składania
wniosków. Ponadto dodał, że nikt nowy nie zostanie zatrudniony.

Odpowiadając na wniosek dotyczący ubytku w drodze w miejscowości Sielec Wójt
poinformował, że zostanie wystosowane kolejne pismo w tej sprawie do Starostwa
Powiatowego w Chełmie. Trzeba dokładnie określić o jakie ubytki w drodze chodzi.

W kwestii subwencji oświatowej oraz 5-cio latków Wójt poinformował, że
z dokumentów finansowych wynika, że subwencja na rok bieżący jest trochę większa niż, za
rok poprzedni, a wynosi 2 850 000 zł. Trudno się dziwić, że subwencja nie rośnie, skoro
spada liczba dzieci. Tak jak wszyscy zdążyli zauważyć w ubiegłym roku urodziło się około 40
dzieci, więc jest to duży problem. Na chwilę obecną przyjęte rozwiązania się sprawdzają i jest
na terenie gminy zupełnie inny model funkcjonowania. Wyniki jakie są uzyskiwane
pozwalają nam utwierdzać się w przekonaniu, że jest lepiej.

Odpowiadając na wniosek dotyczący utwardzenia skrzyżowania drogi polnej Wójt
poinformował, że najpierw należy udać się na przegląd tego skrzyżowania, a dopiero później
zostanie podjęta decyzja.

Radna Mazur zapytała raz jeszcze czy będzie możliwość utwardzeni drogi gminnej
obok Pana Drogomireckiego, ponieważ policzyła, że inwestycja ta kosztowałaby około 200
tyś. zł. Wójt poinformował, że Radna policzyła najdroższe rozwiązanie z możliwych,
ponieważ gmina za taką kwotę zrobi 1,5 km drogi. Po za tym należy pierwsze zapytać
mieszkańców, czy chcieliby wyłożyć drogę płytami, ponieważ teraz ludzie oczekują drogi
asfaltowej.

Następnie podjęto dyskusję na temat stanu technicznego oraz przejezdności tej drogi.
Wywnioskowano, że Wójt razem z Radną Mazur pojadą na tę drogę sprawdzić ją pod
względem technicznym. Wójt dodał jeszcze, że żużel został zakupiony i drogi są na bieżąco
równane. Nikt nie czeka na zgłoszenia Radnych czy mieszkańców, ponieważ dobrze wiedzą,
gdzie należy żużel uzupełnić.

Pan Kusik zabierając głos poinformował, że ludzie sami niszczą sobie drogi, ponieważ
w ostatnim czasie był na drodze żużlowej w Majdanie Leśniowskim, ludzie jeżdżą ciężkim
sprzętem, wtedy kiedy jest mokro i przez to niszczy się droga. Przecież one są remontowane
za pieniądze podatników. Należy zwracać uwagę takim ludziom, którzy nie szanują dróg. Tak
samo tirami jeżdżą po drogach na których nie jest dopuszczalny taki tonaż.

Jeśli chodzi o remont świetlicy w Kumowie Plebańskim Wójt poinformował, że na
chwilę obecną tak jak już wcześniej mówił naborów na projekty nie ma. Sprawa się trochę
komplikuje, bo właścicielem jest OSP, ale myśli, że jakieś rozwiązanie będzie można znaleźć.
Natomiast, jeśli chodzi o Aleję Kasztanową, tamtędy wytyczony jest szlak ścieżki rowerowej
Malowniczy Wschód, którą chce coraz lepiej promować. Szukane były rozwiązania do
poprawy terenu Alei, np. działania kulturalne i wystąpiono z pismem o wyrażenie zgody na
budowę drogi oraz przeprowadzenie renowacji, niestety droga jako sam element w zakresie
kultury nie mogła wystąpić, mogła być jedynie uzupełnieniem innych działań na obiekcie,
więc niestety trzeba było zrezygnować z tego. W międzyczasie złożony jest wniosek na kwotę
20 tyś. zł na prace renowacyjne. Chcąc zrobić coś dokładnie i dobrze, należałoby zrobić to
kompleksowo, dlatego wciąż szukane są rozwiązania na pozyskanie środków z innych źródeł.



Na zakończenie Wójt przypomniał o dużym projekcie dotyczącym budowy dróg, jaki
planuje realizować wspólnie m.in. ze Starostwem Powiatowym w Chełmie.

Adp. 14.
Wolne wnioski - dyskusja.

W punkcie tym Radna Harmata przypomniała, że na poprzedniej sesji wnioskowała
0 zamontowanie lampy oświetleniowej na słupie nr 5 w Kumowie Majorackim. Wójt
poinformował, że chyba mu to umknęło, dodał, że sprawdzi to i zajmie się sprawą.

Następnie głos zabrał Sołtys Jakubiec, który poinformował, że w Rakołupach przy
szkole były zamontowane lampy przy przejściu dla pieszych, zostały one zniszczone dawno
1 nikt tego nie naprawił. Wójt poinformował, że sprawą zajął się Powiat Chełmski, który
oznajmił, że w tym roku te lampy uzupełni. Jest to skomplikowana sprawa, ponieważ te
lampy zostały wysłane do naprawy, gdzieś daleko i jeszcze nie wróciły.

Głos zabrał Sołtys Jabłoński, który zapytał czy to prawda, że w związku z dużą ilością
zgłoszonych ludzi, chętnych na montaż kolektorów słonecznych będzie zastosowane
losowanie, ponieważ liczba wniosków jest ograniczona. Wójt poinformował, że ze wstępnych
wyliczeń wynika, że gmina mieści się w założonym zakresie, dlatego nie ma na tę chwilę
takiego zagrożenia.

Na zakończenie Radna Dziedzic zapytała czy służby porządkowe mogłyby zebrać
śmieci przy lasku szkolnym w Leśniowicach, oraz wzdłuż drogi na magazyny zbożowe. Pan
Kusik poinformował, że śmieci zostaną uprzątnięte, ale przypomniał również, że las jest
wspólnotą wiejską.

Adp. 15.
Zakończenie obrad.

Przewodniczący Rady Gminy Radny Stefan Prokop zamykając obrady sesji złożył
najserdeczniejsze życzenia z okazji zbliżających się Świąt Wielkanocnych, a następnie
podziękował radnym, sołtysom, zaproszonym gościom i pracownikom za udział w obradach.

Na tym protokół zakończono.
Zakończenie obrad sesji godz. 133?

Protokołowała:
Mariola Zawiślak

Jfźewoan/czący
Rady,'


